
Br.0012.3.2.2024         

Protokół Nr 59/24 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy 

ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski 

z dnia 20 lutego 2024 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w budynku przy ul. Kopernika 3 (sala - II piętro) w godzinach 

9:00 – 10:25. Obecni byli: Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk, Wiceprzewodniczący Komisji 

Włodzimierz Borowik, Członkowie Komisji: Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, Zastępca Burmistrza 

Miasta Bożena Teresa Zwolińska, Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska, Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji 

protokołu). 

Dotyczy punktu nr 1 

Otwarcie posiedzenia 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła posiedzenie Komisji i powitała wszystkich zebranych. 

 

Dotyczy punktu nr 2 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk odczytała zaproponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr 58/24 z posiedzenia Komisji w dniu 23 stycznia 2024 r. 

4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 

5. Analiza sprawozdania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2023. 

6. Informacja o realizacji programu „Niebieska Karta”. 

7. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy ktoś ma uwagi do porządku posiedzenia. 

Przypomniała, iż Komisja, stosownie do paragrafu 29 Statutu Miasta Bielsk Podlaski oraz zgodnie z 

przyjętym postanowieniem ogólnym o zamiarze transmisji ujawniania przebiegu wszystkich posiedzeń 

Komisji Oświaty, jest transmitowana. Zauważyła, że w tej chwili jest ośmiu członków Komisji, 

ponieważ Pan Grygoruk spóźni się parę minut z bardzo ważnych przyczyn osobistych. Następnie 

poprosiła o potwierdzenie obecności zakładką „Kworum”.  

Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że Komisja przyjęła zaproponowany 

porządek obrad. 

 

Dotyczy punktu nr 3 
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Przyjęcie Protokołu Nr 58/24 z posiedzenia Komisji w dniu 23 stycznia 2024 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, iż protokół został dostarczony członkom 

Komisji drogą mailową, ona posiada tu wersję papierową oraz jest on wyłożony w obsłudze Rady 

Miasta. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt protokołu. 

Głosowano w sprawie:  

Przyjęcie Protokołu Nr 58/24 z posiedzenia Komisji w dniu 23 stycznia 2024 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Grygoruk 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podziękowała za głosowanie i poinformowała, że protokół 

został przyjęty. 

 

Dotyczy punktu nr 4 

Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zauważyła, iż materiały do sesji są bardzo bogate i różnorodne. 

 

Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście Bielsk Podlaski w 2023 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, iż informacja została sporządzona przez 

Komendanta Powiatowej Policji na niecałych dwóch stronach o tym, co się działo przez ten rok w 

mieście pod względem bezpieczeństwa. Najwięcej interwencji były to interwencje domowe, aż 416. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, jako że punktem dalszym będzie Niebieska Karta, aż 180 jest 

to przemoc domowa właśnie w oparciu o Niebieską Kartę. 329 to są zakłócenia porządku publicznego, 

280 - kryminalne przestępstwa i 117 - kradzieże. To były najliczniejsze przewinienia naszych 

mieszkańców na terenie miasta.  

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz powiedziała, że przejrzała te statystyki, które nic nie mówią i 

chciałaby się dowiedzieć, czy u nas pełna jest obsada na tej Policji, czy są wakaty. Poinformowała, iż 

najbardziej interesuje ją problem, który jest ogólnopolski, jak w Bielsku Podlaskim przedstawia się 

sytuacja dotycząca wyłudzeń na wnuczka, na policjanta, na pracownika banku, ponieważ tego po 

prostu jej brakuje. Chciałaby to wiedzieć i myśli, że mieszkańcy też by chcieli. 
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Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wywnioskowała, iż będzie na to skierowane pytanie i 

odpowiedź pisemna. Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji uznała, że członkowie Komisji 

zapoznali się z przedłożoną informacją o bezpieczeństwie w mieście przedstawioną przez Komendanta 

Powiatowej Policji. 

 

Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie miasta Bielsk Podlaski w 2023 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zauważyła, iż ta informacja jest już nieco bogatsza. Komendant 

Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej na 22 stronach przedstawił główne zadania, główne cele, 

kierunki działania, charakterystykę zagrożeń. Zwróciła uwagę, że tutaj również były zagrożenia bardzo 

niebezpieczne, które przedstawiła Straż Pożarna, a mianowicie m.in. dotyczące pracy zakładu 

Laktopol, które używa pewnych chemicznych substancji toksycznych i pewnych transportów 

niebezpiecznych, aż 29 pociągów było z wysokim ryzykiem. Przewodnicząca Komisji poinformowała, iż 

Komendant zwraca również uwagę na szkolenia, doskonalenia zawodowe, na wyposażenie Straży oraz 

na różnego rodzaju turnieje przygotowywane dla młodzieży. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję i 

uznając, iż członkowie Komisji zapoznali się z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego 

na terenie miasta Bielsk Podlaski w 2023 roku. 

 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zauważyła, że w tym sprawozdaniu są przedstawione główne 

cele, a ten cel taki zasadniczy jest to zapobieganie i ograniczanie występowania problemów 

wynikających z nadużywaniem alkoholu, narkotyków i innych substancji psychoaktywnych. 

Przedstawione zostały działania w tym zakresie. Przede wszystkim takie działania profilaktyczne 

związane z dziećmi, z młodzieżą. Różnego rodzaju edycje imprez profilaktycznych, również 

zaangażowanie i wspieranie działań profilaktycznych wskazanych przez Komendę Policji, pracę 

pedagogów, psychologów. Wspieranie placówek leczenia odwykowego oraz jeszcze wiele innych 

aspektów w tym punkcie można było wyczytać.  

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że członkowie 

Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023. 

 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Bielsk Podlaski. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, iż na podstawie sprawozdań złożonych przez 

dyrektorów szkół i przedszkoli ustalono, że zostało osiągnięte zagwarantowane ustawą średnie 

wynagrodzenie nauczycieli na każdym stopniu awansu zawodowego. Podane zostały kwoty, które 
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zostały osiągnięte statystycznie przez poszczególnych nauczycieli, w zależności od stopnia awansu. 

Nauczyciel początkujący 4777,86 zł, mianowany nauczyciel 5733,43 zł i dyplomowany 7326,05 zł. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Wobec braku chętnych do dyskusji uznała, że członkowie 

Komisji zapoznali się z sytuacją w naszych placówkach oświatowych i w wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli. 

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że członkowie 

Komisji zapoznali się z wyżej wymienionym tematem. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku 

Podlaskim na lata 2024-2026. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, iż Program opracowany został przez MOPS w 

oparciu o założenia Ustawy z 9 czerwca 2011 roku. Głównymi założeniami programu jest utworzenie 

spójnego systemu wsparcia dzieci i rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych. Realizowane zadania koncentrować się będą nie tylko na dziecku, ale 

też na całej rodzinie.  

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję i 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. Oznajmiła też, że skład się nie zmienił i nie trzeba 

sprawdzać kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim 

na lata 2024-2026. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Grygoruk  

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że za chwilę sprawdzą kworum i powitała 

członka Komisji Krzysztofa Grygoruka, który dołączył do obrad. Stwierdziła też, że póki Pan Krzysztof 

się zaloguje, to przejdą do następnego punktu. 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku 

Podlaskim. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zauważyła, że ta zmiana dotyczy rozszerzenia działalności 

wykonania na rzecz Miasta usług pielęgnacyjnych polegających na utrzymaniu terenów rekreacyjno-

wypoczynkowych, które są własnością i w zarządzie Miasta. Dotyczy to placów zabaw, siłowni, boisk, 

parków i zieleńców. Utrzymanie urządzeń w stanie bezpiecznym do korzystania z nich, konserwacji, 

naprawy, remonty. I to właśnie zadanie zostaje dopisane do Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji, gdyż posiada MOSIR odpowiednią kadrę i zaplecze techniczne.  

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Członek Komisji Paweł Bierżyn wyjaśnił, że zgłosił się do dyskusji gwoli wyjaśnienia paru szczegółów, 

chociaż w sumie Pani Przewodnicząca już sporo wyjaśniła. Zapytał Pana Burmistrza jak to ma 

wyglądać w praktyce. Jak ma to rozumieć, czyli że Miasto nie będzie chciało już robić przetargu na 

sprzątanie zieleni, na koszenie, na inne rzeczy, tylko ma się tym zajmować Miejski Ośrodek Sportu i 

Rekreacji, czy taki jest pomysł Miasta? Zapytał również, czy to będzie cała zieleń miejska, czy to będą 

jakieś miejsca, bo z tego, co wie, pracownicy MOSiR-u wraz z pracownicą z Urzędu Miasta jeździli, 

oglądali te wszystkie tereny i ciężko będzie to wszystko ogarnąć, nawet bez jakiegoś dodatkowego 

pracownika, który będzie na etacie na MOSiRze. Dodał też, że jest po rozmowie z Panem Dyrektorem. 

Kolejna sprawa to taka, że tak naprawdę na ten moment nie mają żadnego sprzętu. Od trzech tygodni 

w Referacie Inwestycji jest przygotowana cała specyfikacja potrzeb MOSiR-u, ale jeszcze żaden 

przetarg nie został ogłoszony. On i jego koledzy pracy z MOSiR-u, bo teraz mówi też nie jako radny, ale 

pracownik, nie boją się pracy i chcą to robić, tylko chcą żeby były konkretne szczegóły, bo wiadomo, że 

jak się wjedzie jakimś traktorkiem, który powinien jeździć po boisku i czyścić, a wjedzie się tym 

traktorkiem na jakoś pagórek, czy ta kosiarka, którą się zakupi, będzie się do tego nadawać, czy nie, 

czy nie trzeba kupić dwóch kosiarek. Dlatego też prosi Pana Burmistrza, czy mógłby powiedzieć o 

jakichś szczegółach, jak to miałoby wyglądać, żeby wszyscy byli usatysfakcjonowani.  

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o sprawdzenie kworum, ponieważ Pan Krzysztof 

może będzie chciał zabrać głos. 

 

Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że nie znalazła w budżecie, a to się wiąże po części z 

MOSiR-em, środków na ten rów, który miał zebrać wodę. Czy ona ma rozumieć, że to pracownicy 

MOSiR-u będą kopać ten rów i będą utrzymywać to. Ponieważ ona nie widziała tam środków. Skoro 

radny Pan Paweł Bierżyn mówi o tym, że pracownicy będą mieli dodatkowe obowiązki, to ona pyta, 

czy to pracownicy będą kopać ten rów. 

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk powiedział, że z tego pamięta, to prowadzili dyskusję, że 

Przedsiębiorstwo Komunalne też ma chyba rozszerzać swoją działalność co do opieki zieleni. Wydaje 

mu się, że na terenach MOSiR-u, na siłowniach, czy miejscach rekreacyjnych jest to jak najbardziej ok, 

ale już na cały park, to jego zdaniem jest potrzebny minimum etat. Zapytał, czy to jest przemyślane. 

Dziwi go też, na jakiej zasadzie było zlecane teraz sprawdzanie stanu technicznego, bo rozumie, że nie 

było w statucie tego, czy to było jako oddzielne zadanie przekierowywane. 
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski oznajmił członkom Komisji, że wiedzą już o tym, iż Miasto chce 

doposażyć Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w dodatkowy sprzęt, ponieważ do budżetu jest wpisany 

zakup traktora, kosiarki, zgrzebła do utrzymywania boiska ze sztuczną nawierzchnią i jest na to ponad 

czy prawie 300 tys. zł. Po rozmowach z Panem Dyrektorem, uznali, że kupno traktora za 225 tys., który 

będzie tylko i wyłącznie obsługiwał MOSiR, jest niezasadne ekonomicznie. Lepiej wynająć firmę z 

zewnątrz, która 8-10 razy do roku przyjedzie i to zrobi, aniżeli wydawać pieniądze z budżetu miasta. 

Dlatego też wpadli na taki pomysł, że rozszerzą to, żeby ten traktor nie tylko stał, ale również pracował 

na terenach zielonych. Prawdą jest, że był przeprowadzony rekonesans pracownika Urzędu Miasta z 

panem Dyrektorem, z pracownikami MOSiR-u, zostały wstępnie wytypowane powierzchnie zielone, 

tereny rekreacyjne, głównie parkowe, które można byłoby kosić bez narażania tego sprzętu na to, że 

on będzie jeździł po nierównym terenie i wyliczono, że około 38% wszystkich terenów zielonych 

byłoby przekazanych do tego, żeby właśnie MOSiR po zakupie, po otrzymaniu tego traktora mógł 

realizować to zadanie. Także nie wszystkie tereny zielone w mieście, część będzie normalnie na 

zasadzie przetargu, każdy podmiot będzie mógł się zgłosić. Dodał, że gdy rozmawiał z Panem 

Dyrektorem w październiku, w listopadzie ubiegłego roku, konstruując budżet, to Pan Dyrektor 

powiedział, że miał wtedy pracowników, które mają uprawnienia do tego, żeby traktorem jeździć i 

wyjeżdżać poza teren, poza teren MOSiR-u. Jeżeli będzie jednak taka konieczność zwiększania stanu 

etatowego, to od tego jest pan Dyrektor, żeby we właściwy sposób zorganizować pracę podległej mu 

jednostki. W związku z powyższym Urząd Miasta nie przekazuje 100% wszystkich terenów zielonych w 

mieście. Najpierw Urząd chciałby dać te 38%, żeby zobaczyć, czy sobie poradzą, czy zostanie to 

zrobione w sposób taki, że i Urząd będzie zadowolony, i MOSiR będzie dał radę to zrobić, i mieszkańcy, 

którzy w tych terenach parkowych będą się przemieszczać. Odniósł się do słów Pana radnego 

Krzysztofa Grygoruka, stwierdzając, że przecież już wcześniej było przekazanie siłowni, placów zabaw. 

Zauważył, że akurat tu jest taki niuans, że wpisuje się wyrażenie „których właścicielem jest Gmina 

Miejska Bielsk Podlaski”. Zauważył, że to było już przekazane. Czyli jeżeli wybuduje się jakąś nową 

instalację, to wtedy już nie trzeba zmieniać Statutu, tylko korzystając z tego zapisu będzie można to 

do utrzymania przekazać. MOSiR nie ma w zakresie kopania rowów, więc nie będzie ich kopał. 

Natomiast nie ma jeszcze tego w budżecie, w zmianach budżetowych, ponieważ nie ma wyceny. Jeżeli 

Urząd dostanie wycenę, to wtedy będzie można wprowadzić to do wykonania tego zadania. Burmistrz 

Miasta Jarosław Borowski odniósł się również do słów Pana radnego Pawła Bierżyna, który 

powiedział, że już od trzech tygodni Urząd Miasta ma informacje co do sprzętu. Oznajmił, że nie 

można ogłaszać przetargu, w którym się używa nazw własnych, podaje się parametry, których inne 

podmioty nie są w stanie spełnić, bo wygląda wtedy, że jest to przetarg ustawiony pod tylko i 

wyłącznie jednego dostawcę i na to akurat zamówienia publiczne nie pozwalają. Na koniec dodał, iż 

wie, że teraz Pana Dyrektora nie ma, ale jest kilka punktów, które trzeba opisać trochę inaczej i wtedy 

jak zostanie to uzgodnione, zostanie ogłoszone postępowanie na zakup wszystkich tych elementów.  

 

Członek Komisji Paweł Bierżyn stwierdził, że Pan Burmistrz w sumie bardzo dużo wyjaśnił, bo 38% to 

nie 100%, więc wiadomo, że i tak będzie ogłoszony jakiś przetarg na te tereny nie gładkie, tylko 

pagórkowate. Powiedział, że trochę nie zgodzi się z Panem Burmistrzem co do traktorka, bo co by się 

nie działo, ten traktorek i tak jest potrzebny, bo jeżeli mają oddaną sztuczną płytę i spadnie śnieg, a na 

ten moment jakby spadł śnieg jutro, dzisiaj albo za dwa dni, to prawdopodobnie znowu Klub nie 

będzie mógł trenować, a odwołał już on wszystkie treningi w podmiotach zewnętrznych. Dodał też, że 

liczy na fart, że śnieg nie spadnie i jakoś ten okres przygotowawczy przepracuje wraz z innymi do 
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końca. Odniósł się również do przetargu, mówiąc że została wzięta od dwóch - trzech inwestorów 

specyfikacja i po prostu zależy mu na tym, żeby jak najszybciej ten sprzęt kupić, żeby boisko 

doprowadzać do użytku, żeby z niego korzystać, żeby to miało ręce i nogi. Dodał, że MOSiR pracy się 

nie boi, a wręcz przeciwnie, cieszy się, że troszeczkę coś tam zaczęło się dziać, ale jest jeszcze bardzo 

dużo rzeczy do poprawy i każdy o tym dobrze wie.  

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk oznajmił, że pielęgnacja zieleni to takie dosyć szerokie pojęcie, bo 

to się mija z pielęgnacją zieleni a koszeniem traw. Wiadomo, że sam ciągnik z jedną kosiarką nie 

wystarczy, multum jeszcze innych rzeczy jest do podkaszania, wykaszania. Po drugie, zauważył, że nie 

ma przyczepy do zbierania trawy. Zauważył, że Pan Burmistrz kiwa głową. Zauważył jednak, że tego 

nie ma w przetargach. Zapytał, jak się na to zaopatrujemy. Czy będziemy to dokupować, wypożyczać? 

Zapytał też, czy pod pielęgnację zieleni wchodzi też sprzątanie liści w parku, czy tylko same koszenie 

traw. Czy pielęgnacja zieleni to też cała z tym związana otoczka? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że na początek robi się to, do czego ma się 

odpowiednie sprzęty, więc jeżeli to będzie tylko kosiarka, no to siłą rzeczy jest to tylko i wyłącznie 

koszenie. Zauważył, że jego przedmówca Pan Krzysztof Grygoruk ma rację, takie określenie 

„pielęgnacja zieleni” jest bardzo szerokie, ale nie spodziewajmy się, że będziemy zlecać pielenie 

kwiatów dla MOSiR-u, bo akurat na to są inne postępowania. To jest zadaniem Miasta. Miasto 

posiada dwie przyczepy, więc w każdej chwili taką przyczepę może udostępnić. Podkreślił, że zawsze 

jak rozmawiał i z panem Dyrektorem, i z pracownikami referatów Urzędu, to mówił, że to nie jest 

traktor MOSiR-u, to jest traktor Miasta, to będzie traktor Miasta Bielsk Podlaski. Poprosił, aby nauczyć 

się patrzeć na to, że przyczepa, która jest w Urzędzie Miasta, nie jest przypisana do jednej osoby. 

Owszem, pewna osoba jest za nią odpowiedzialna materialnie, ale ta przyczepa może być 

wykorzystywana również w innych rzeczach. Zauważył, że członkowie Komisji sami wiedzą, jak 

wygląda sytuacja finansowa. Nie będą kupować dziesięciu przyczep, bo nie ma takiej potrzeby, 

natomiast trzeba w odpowiedni sposób tym zarządzać i obserwować. Może się okazać, że ten pomysł 

będzie nietrafiony, chociaż myśli, że poradzimy. Zauważył też, że tak Pan radny Paweł Bierżyn 

wspomniał, powinniśmy sobie z tym poradzić. Wyjaśnił, że dlatego też nie podjęli decyzji o 

przekazaniu 100% od razu. Krok po kroku będą dochodzili. Jeżeli się okaże, że na przykład będzie 

trzeba dokupić dwie podkaszarki, to na pewno znajdą się na nie pieniądze. 

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zauważył, że on o pieleniu kwiatów nie wspominał, tylko 

wspomniał o grabieniu liści. Zapytał Pana Burmistrza, czy mógłby jasno zdeklarować, czy pracownicy 

MOSiR-u będą dbali też o zgrabienie liści w parku? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że dzisiaj za grabienie liści odpowiadają pracownicy 

Urzędu Miasta. Jeżeli będzie taka potrzeba, że na przykład sprzęt będzie potrzebny, to siłą rzeczy 

będziemy posiłkowali się wszystkim dostępnym tym, co mamy. A propos grabienia liści, pojawiają się 

takie trendy, żeby tych liści nie wywozić, tylko zostawiać je pod drzewami, bo tam robaczki i inne 

mikro zwierzęta będą miały swoje schronienie, na przykład jeże. To też jest taka sytuacja, że teraz 

trochę inaczej się podchodzi do tego tematu. Stwierdził, że liście oczywiście będą musiały być 

zgrabiane z chodników. Oczyszczane będą chodniki i alejki. Zauważył, że od tego mamy jednak firmę, 

która zajmuje się utrzymaniem tych przestrzeni. 
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Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 

Bielsku Podlaskim. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku 

Podlaskim. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 

Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Oznajmiła, że 

jeśli członkowie Komisji mają pytania, to zostaną one przekazane dalej.  

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Członek Komisji Iwona Kołos zwróciła się do Pana Burmistrza mówiąc, że do niedawna myślała, że 

Pan nie kłamie, ale Pan ją okłamał. Powiedziała, że Pan osobiście jej powiedział. Była u Pana 

Burmistrza dwa razy w tej sprawie, przecież nie będzie nagrywać rozmów, bo uważa, że to nie ten 

poziom, że do końca miesiąca, i to samo powiedzieli urzędnicy Burmistrza, będzie pogłębiony rów, 

który ściągnie wodę z gospodarstw, z ogrodów ul. Strzelniczej. Podkreśliła, że Pan Burmistrz jej to 

powiedział. Poprosiła go, aby nie patrzył na nią takim wzrokiem, bo ona nie padnie z wrażenia, bo to 

on powinien paść, bo on jej to obiecał. Jest koniec lutego. Pan Burmistrz powiedział do końca 

miesiąca. Ona czekała specjalnie na to. Pomyślała, że może jakieś zmiany będą budżetowe. Ma 

nadzieję, że będą. Podwórka, ogrody ul. Strzelniczej są zalane. Totalnie zalane. Do tego stopnia, że 

nawet drzewo się wywaliło, bo korzenie gniją. Ci, którzy mają tam ogrody, nie wejdą na te ogrody, bo 

tam jest bajoro, w które trzeba wejść w kaloszach. Ta woda nie zejdzie. Deszcz pada. Jeżeli znajdziemy 

pieniądze, a potem ustalimy jakiś budżet, my robiliśmy zapytania na łatanie dróg. Nie ma nowych 

zapytań, nie zwiększyliśmy środków. Będziemy czekać do maja, czerwca? Może Pan będzie, może Pan 

nie będzie, nie wiadomo. Podkreśliła, że ci ludzie usłyszeli od urzędników, od niej, bo ona powiedziała, 

że Pan Burmistrz jej to powiedział, że pierwszym, najważniejszym punktem będzie wyciągnięcie tej 

wody, bo oni pływają. Tam są domy drewniane, mają zgnić? Zapytała Pana Burmistrza, czy on wie, że 

jak jedna z mieszkanek otworzyła piwnicę, to tam słoiki pływały w wodzie? Dodała, że ona by tak nie 

chciała, chociaż w apogeum wyniosła 30 wiader wody. Oznajmiła, że to jest niesamowite, że w życiu 

mieszkanka tego domu, gdzie dom ma 60 lat, nie wyniosła wiadra wody, a ona wyniosła 30 wiader 

jednego wieczoru. To nie jest normalne, że komuś wywaliło nieczystości górą po uporządkowaniu 

gospodarki wodno-ściekowej. Taka jest prawda. To się dzieje na ul. Strzelniczej. Pan obiecał jej to, że 
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ten rów będzie pogłębiony, że wtedy, tak jak mówili kierownicy, woda pójdzie do rowu bo tam dalej są 

studzienki. Przecież ci ludzie czekają, że ten rów będzie pogłębiany, chociaż ona osobiście się 

zastanawiała, jak ten rów będzie pogłębiony, bo tam posadzono drzewka i ten rów jest wąski, ale to 

oni jako specjaliści powiedzieli. I jej się wydawało, że Pan Burmistrz nie kłamie, bo ona się z tymi 

mieszkańcami spotkała i powiedziała 'Burmistrz mi to obiecał'. Dodała, że Pan Burmistrz nam to 

obiecał, bo oni gniją na tej ulicy. Tam są drewniane domy. Zauważyła, że Pan Burmistrz wie, co tam się 

działo. Mieszkańcy liczyli, że on przyjedzie. Ona rozumie, że Pan miał spotkanie, ale tak nie można 

postępować z ludźmi. Tam są drewniane domy i nie tylko drewniane. Woda podchodziła pod domy, 

bo jak dom był parterowy jeden, to przy tarasie chwila moment i woda by szła. Straż Pożarna i tak 

dalej. Jeden z urzędników powiedział, jest to podstawa do tego, żeby podłączyć się do burzówki, bo 

oni tam zgniją. Poprosiła Pana Burmistrza, aby się wypowiedział w tej sprawie, bo to jest kwestia 

budżetu, ale też życia mieszkańców, bo to jest koszmar, co tam się dzieje. Dodała, że ta woda w ogóle 

nie schodzi, bo non stop pada, pada również z MOSiR-u Ta woda ciurkiem schodziła z MOSiR-u. I 

obiecano wyjście tej wody. Poprosiła, aby Pan Burmistrz powiedział, jaki ma plan nie na kwiecień, 

maj, bo ludzie chcą w marcu wejść do ogrodów, oni z tego żyją. Na koniec przeprosiła za emocje, ale 

ona to powiedziała ludziom. Urzędnicy to powiedzieli. 

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz stwierdziła, że to dotyczy nie tylko ul. Strzelniczej. Wszystkie 

domy prywatne pływają w tej chwili. Dodała, że nie wie, jak to rozwiązać, ale to jest problem naszego 

miasta. Na Ogrodowej widzieliśmy takie wielkie roztopy i my też wynosimy codziennie może 10-15 

wiader wody, pomimo że mieszkamy dużo wyżej. Także to jest problem w ogóle całego miasta i takiej, 

a nie innej aury. Nie wie jak to rozwiążemy, bo trzeba by było to zrobić w jakiś mądry sposób. 

 

Członek Komisji Iwona Kołos odniosła się do słów Pani Danuty Karniewicz informując, że jej dom 

względem ul. Strzelniczej ma 2 metry wyżej. Sprawdzono jej to w Urzędzie Miasta. Ona jest 2 metry 

wyżej niż dół Strzelniczej i u niej jest 30 wiader wody wieczorem. Zauważyła, że to nie jest normalna 

sytuacja, gdzie poprzedni mieszkańcy, którzy zbudowali 60 lat temu dom, nigdy nie mieli wody. Gdy 

ona kupiła ten dom, tam leżał węgiel, drzewo. Dodała, że ona mówi w kontekście tego, co Pan 

Burmistrz obiecał. On obiecał ten rów. Nie wie, czy Pan Paweł będzie kopał, czy ona pójdzie, bo w 

ogóle nawet nie wie, jak go wykopać ten rów, to jest ciekawe, bo tam jest wąsko. Może czyn 

społeczny?  

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz (poza mikrofonem) zapytała, na ile jeszcze będzie skuteczny ten 

rów. 

 

Członek Komisji Iwona Kołos odniosła się do słów Pani Danuty Karniewicz mówiąc, że nie wie na ile 

będzie skuteczny ten rów, ale skuteczny będzie, bo ta woda spłynie rowem do studzienek i pójdzie do 

rowu dalszego. Poprosiła, aby zrobić choć cokolwiek, bo ci mieszkańcy uważają, że durnia z nich się 

robi. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poprosił, aby nie używać słowa, że „pan Burmistrz mnie 

okłamał, mieszkańców okłamał”, bo co on może potwierdzić? Może potwierdzić to, że rozmawiali, że 

jest to priorytet, ale oznajmił, że nigdy nie powiedział, że zostanie to zrobione do końca lutego. Być 

może któryś z pracowników to powiedział, ale on tego nie powiedział. On wie, że to są emocje, jednak 
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zwrócił uwagę członkom Komisji na to, że oni dobrze wiedzą, iż w historii tej kadencji było kilkanaście 

razy jak nie kilkadziesiąt autopoprawek do zmian budżetowych. On nie może dzisiaj dać im projektu 

budżetu, bo nie wie jaką kwotę ma wpisać. Trzeba poczekać na wyliczenie. Jeżeli będzie wyliczenie, że 

pogłębienie tego rowu to jest 30 tys., to wtedy autopoprawką to wprowadzimy. Jeżeli to będzie, że to 

jest 15 tys., to wprowadzimy. On dzisiaj nie wie ile, bo jeszcze nie dostaliśmy żadnej oferty. 

Potwierdził, że jest to priorytet, żeby pogłębić ten rów, oczyścić go, żeby woda mogła spływać do tych 

studzienek i dalej do tego rowu, który odprowadza ją za ul. Żurawią. Będzie to zrobione. Natomiast 

odpowiedzialnie rzecz biorąc, nie można wpisać kwoty z sufitu, bo może się okazać, że zaraz będzie 

brakowało, czy coś takiego. Dodał, że liczy na to, że do końca tego tygodnia oferty się pojawią i będą 

mogli coś radnym zaproponować w ramach autopoprawki zmian budżetowych, bo takie sytuacje 

miały miejsce. Poinformował członków Komisji, że w piątek rozmawiał z komendantem Straży 

Pożarnej i jest wiele czynników. Poziom wód gruntowych na terenie miasta Bielsk Podlaski jest 

najwyższy od 18 lat. Przez 18 lat nie mieliśmy tak wysokiego poziomu wód gruntowych. Stwierdzanie, 

że jest za to odpowiedzialny Urząd Miasta czy Burmistrz, jest po prostu nie w porządku. Wiele rzeczy 

się nakłada. To, że na przykład część posesji została odłączona od kanalizacji burzowej, to też może 

mieć na to wpływ. Niemniej jednak aura, warunki pogodowe te, które mamy od końca ubiegłego 

roku, cały styczeń, cały luty, to co teraz mówią, że do końca tygodnia będzie padało, niestety na to 

wpływu nie mamy. Z tego poziomu wód gruntowych, to tak naprawdę tylko rolnicy się cieszą, bo 

ziemia trochę odzyska, ale na terenie miasta mamy niewielu rolników, a znacznie więcej osób, które 

ma uciążliwości z tego tytułu. Także temat nie jest zamknięty. To nie jest tak, że skoro dzisiaj tego tutaj 

nie ma, to nie ma. Powtórzył jeszcze raz, że jest to dla niego priorytet. Powtórzył również, że on na 

pewno nie powiedział, że do końca lutego, bo nie wie jaka pogoda będzie, czy będzie można tam w 

ogóle wejść. Jeżeli będą sprzyjające warunki, to natychmiast będziemy chcieli to zrobić, pod 

warunkiem, że zmiany do budżetu zostaną przyjęte i zostanie to wpisane. Na koniec dodał, że nie wie, 

czy chociaż trochę wątpliwości rozwiał, natomiast potwierdza, że jest to zadanie priorytetowe i pilne. 

Nie to, że ma być nr 1, ale one ma być pilne do zrealizowania. 

 

Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że ma jeszcze pytanie do Pana Burmistrza odnośnie 

przetargów, które nie wyszły, chodzi o łatanie dróg. Czy to też jakoś zwiększymy te środki? Stwierdziła, 

że pewnie ma on telefonów i to pod dostatkiem, weźmy nawet jedną Dubiażyńską. Przecież tam 

dziura goni dziurę, o tym mówiliśmy już od wielu miesięcy, zaczyna się od cmentarza, dziura goni 

dziurę. Żadna firma nie przeszła, bo zabrakło pieniędzy, dlatego też ona pyta, czy to też jest jakiś 

priorytet, bo wyobraźmy sobie, że tak jak patrzymy na długoterminową pogodę, to ma być taka 5 

stopni, 4 stopnie, być może trochę śniegu w marcu. Zapytała Pana Burmistrza co on z tym zrobi, 

ponieważ za chwilę w marcu będziemy niego dzwonić co 2 dni. Bo ludzie ich też zjedzą za tę ulicę. 

Dodała, że ona wie, że jest wysoki poziom wód gruntowych, dlatego ona te wiadra będzie wynosić i 

non stop spuszczać wodę ze studni, żeby obniżyć poziom wód gruntowych. My to wszyscy robimy, bo 

jak się przejedzie po naszym osiedlu, nie tylko naszym osiedlu, to w co drugim domu albo w każdym 

szlauchy wiszą z tych dolnych okienek, z piwnic. U nas tak jest, całe osiedle tak funkcjonuje. 

Zaproponowała, aby Pan Burmistrz się przejechał po ul. Reja i zobaczył. Strach tamtędy się przejść, co 

mówią mieszkańcy. Oznajmiła, że ona wie, że jest poziom wód gruntowych, tylko chodzi o to, kwestia 

tego, co się obiecuje. Dodała, że nie pamięta, czy Pan Burmistrz mówił do końca lutego, ale na pewno 

powiedział o priorytecie. Na pewno było powiedziane, że do końca lutego, słowo to było wymienione, 

w kontekście takim czy innym, ale tutaj brakowało jej tego słowa. Stwierdziła, że Pan Burmistrz 
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powinien powiedzieć „szukamy też na to, na to i na to i prawdopodobnie będą autopoprawki” i ona 

by sobie spokojniej siedziała, ponieważ Pan Burmistrz często mówi, że będą jeszcze autopoprawki. I 

tutaj tego zabrakło. Dodała, że ona Pana Burmistrza pytała i on wiedział, że ona przyjdzie i go o to 

zapyta. Pierwszą rzeczą, jaką sprawdziła, to zmiany budżetowe. Oznajmiła, że my nie możemy tak 

funkcjonować w tym mieście. Na koniec poprosiła Pana Burmistrza, aby jeszcze się wypowiedział o 

remontach naszych nieszczęsnych dróg. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że wczoraj nastąpiło otwarcie w drugim 

przetargu na remonty dróg. Na remonty dróg bitumicznych, nie wpłynęła żadna oferta. To nie jest tak, 

że nie ma pieniędzy, pieniądze są, tylko nikt nie składa oferty. Na utrzymanie dróg o nawierzchni 

gruntowej wpłynęło 3 oferty, z tego najtańsza oferta mieści się w naszym budżecie, w związku z czym 

może dokonamy przesunięć, ale to dopiero po podpisaniu umowy z wykonawcą, żeby część pieniędzy 

z dróg gruntowych przesunąć na bitumiczne. To jest drugi przetarg, więc w tym zadaniu, gdzie jest 

utrzymanie dróg o nawierzchni gruntowej zostanie rozstrzygnięty, natomiast w tym zadaniu gdzie jest 

utrzymanie dróg o nawierzchni bitumicznej, będziemy kolejne postępowanie prowadzili. Natomiast 

nikt nie zgłaszał, że to jest za mało pieniędzy. Po prostu firmy mają co robić i dla nich to nie jest żaden 

biznes, żeby na jeden dzień puścić recykler i wylewać tutaj asfalt. Dodał, że będziemy jednak 

prowadzić postępowanie. W pierwszym postępowaniu na drogi gruntowe była tylko jedna oferta, 

która była droższa niż to, co mieliśmy w budżecie. Teraz w tym postępowaniu było trzy oferty, także 

tutaj może się okazać, że przy drogach o nawierzchni bitumicznej też za chwilę firmy zobaczą i 

wywnioskują, że skoro ten przetarg nam nie wyszedł, to mogą złożyć ofertę na to zadanie. Także jeśli 

chodzi o te dwa zadania, to tyle. 

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk stwierdził, że ten temat powraca do nas jak bumerang. Te oferty 

nie spływają. Jego to bardzo dziwi, bo jeszcze niedawno gościliśmy tutaj Pana Dyrektora Szpitala on 

zachwalał współpracę z jedną firmą i też ta firma to robiła chyba nawet nieodpłatnie. Tu nikt nie mówi 

o nieodpłatnej pomocy. Mamy dwie duże firmy potentatów podlaskich co do dróg. Tylko kwestia, czy 

jest chęć współpracy. Zapytał, gdzie leży problem, może po prostu trzeba się z ludźmi spotkać i 

spróbować nawiązać jakąś współpracę, bo to jest dziwne. To jest odpowiedź dla mieszkańców? Moi 

drodzy, no nie wpłynęły oferty. Trzeba zakładać gąsienice na opony i jeździmy. To nie jest rozwiązanie, 

a to jest 3 lata z rzędu ta sama śpiewka, za przeproszeniem. Jakie są poczynania, żeby tego nie było, 

bo my jakbyśmy nie wyciągali w ogóle wniosków z tego. Znowu jest przetarg, znowu nie ma ofert i to 

jest odpowiedź. Radni, idźcie do ludzi, mówcie, że niestety oferty nie wpłynęły. Jeździmy dalej po 

dziurach. 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o 

sprawdzenie kworum, a następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 
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Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Piotr Ostaszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Kołos 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2024-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2024-2036 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o ponowne 

sprawdzenie kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2024-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2024-2036.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 

Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Posiedzenie Komisji opuścił Burmistrz Miasta Jarosław Borowski. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że jest to aktualizacja studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego na podstawie analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym miasta za lata 2018-2023 wraz z oceną aktualności obowiązujących dokumentów 

planistycznych oraz wieloletnim programem sporządzania planów miejscowych. Stąd właśnie jest ta 

uchwała. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
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Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 

Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych 

oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że nie będą podlegały sprzedaży ogródki działkowe, 

tereny stanowiące realizację celów publicznych, budownictwa mieszkaniowego lub celów 

użyteczności publicznej. Jest tu całość materiału przedstawionego, a na koniec jest zestawienie 

nieruchomości. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o sprawdzenie 

kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych 

w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na 

rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski, położonej przy ul. Przystrefowej w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że chodzi o działkę o powierzchni 0,1006 ha, 

położoną w obrębie B, nr ewidencyjny 3474/86, określona na kwotę 109.081 zł, przeznaczoną pod 

zabudowę jednorodzinną lub usługową. Jej zdaniem jest to duża działka, ponad 10 arów. Określona 

kwota jest 109 tys., 145 tys. jest to brutto z różnymi pracami, które prowadzą do tego. Otworzyła 

dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Poprosiła Pana Kierownika Pawła Korniluka o przybliżenie członkom Komisji takiej potrzeby sprzedaży 

tej działki i jak to cenowo wygląda. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk wyjaśnił, że jest to działka narożna u 

zbiegu ul. Przystrefowej i ul. Maszynowej, powierzchnia 1.009 m2. Ta działka jest w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego. Dotychczas nie była przeznaczona do sprzedaży. Cenę 

nieruchomości rzeczoznawca majątkowy określił, więc stąd jest wartość. Wielkość działki była 

podyktowana tym, że jest to narożna działka i należy zachować linię zabudowy od dwóch dróg. Żeby 

zachować funkcjonalność działki, to trzeba było wydzielić większą działkę. Cena jest średnia, tak jak u 

rzeczoznawcy, nie jest to wygórowana cena średnia, wychodząca z operatu szacunkowego. Dodał, że 

przekracza ona kwotę z 100 tys. zł i Burmistrz nie ma delegacji samodzielnie decydować o sprzedaży 

działek powyżej 100 tys. zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy są jeszcze pytania w przedmiotowej sprawie. 

Poinformowała też, że członkowie Komisji mapki nie dostali.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska powiedziała, że jeżeli jest taka potrzeba, żeby 

mapkę dostarczyć, to będzie mapka. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że rozumie, że to będzie dołączone. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska potwierdziła, że będzie dołączone. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Miejskiej Bielsk Podlaski, położonej przy ul. Przystrefowej w Bielsku Podlaskim. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Włodzimierz Borowik, Eugenia Kruk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej 
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Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny działki stanowiącej własność 

Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski, położonej przy ul. Kopernika w Bielsku Podlaskim na cel publiczny. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk przypomniał, że jest to nieruchomość o powierzchni 0,0429 ha, 

położonej w obrębie 3, oznaczone nr ewidencyjnym 2993/6 w celu realizacji inwestycji. Chodzi tu o 

budowę hali sportowej przy II LO, która już jest wybudowana. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, czy to nie powinno być odwrotnie zrobione, najpierw 

sprzedane, a później hale budowane. A my robimy zupełnie coś odwrotnego. Najpierw użyczamy, a 

później sprzedajemy. No bo to już jest konieczność. To jest postscriptum. Zapytała, czy się myli. 

Najpierw powinniśmy sprzedać, a później budować.  

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że tutaj nie chodzi o sprzedaż, tylko o użyczenie. 

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk stwierdził, że cały czas ma wrażenie, że to jest jednostronna 

współpraca. Nie wie, czy inni też tak to odbierają. Powiedział, że nasze grupy młodzieżowe płacą jak 

za zboże z tych hal, do których się dokładamy. Może wystąpić z jakimś pomysłem, żeby też w drugą 

stronę to zaczęło choć trochę działać, bo to jest co najmniej niepoważne. Z darowizny w ogóle nie 

mamy żadnej korzyści. Oddamy. A jak dzieciaczki chcą trenować, to jeszcze trzeba na uszach stanąć, 

żeby gdzieś się dogadać i jeszcze negocjować ceny.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska wyjaśniła, że ten skrawek nieruchomości 

dotyczy rzeczywiście wybudowanej hali przy II Liceum. Jest to szkoła, która znajduje się w mieście, 

hala również jest w mieście, więc tutaj nie można patrzeć w sposób jednostronny. Zgodnie z 

przepisami można darować nieruchomości między jednostkami samorządu terytorialnego i wszystko 

jest lege artis. Podobna historia była też przy budowie hali przy I Liceum. Też było najpierw użyczenie, 

później było darowanie. Nie ulega wątpliwości, że to są obiekty, które znajdują się na terenie miasta i 

mieszkańcy, młodzież korzysta z tych hal. Dodała, że to są bardzo fajne obiekty sportowe. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk odniósł się słów radnej Danuty 

Karniewicz odnośnie kolejności. Powiat realizując zamierzenie, uzyskał dofinansowanie i zmiana stanu 

własnościowego wymaga procedury, m.in. uchwały rady, żeby przekazać, więc szybciej było oddać 

nieruchomość w użyczenie i dać tytuł dysponowania na cele budowlane. Teraz Starosta wystąpił z 

wnioskiem o darowiznę na cel publiczny, stąd ta kolejność. Wpierw użyczenie, jak hala się 

pobudowała, to trzeba uregulować, bo umowa użyczenia jest do 2031 roku i funkcjonuje, bo 
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rzeczywiście hala stoi. Teraz już z użyczenia to wymaga zgody darowizny. Stąd wyszła taka może 

odwrócona kolejność.  

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy to jest taka zasada.  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk odpowiedział, że można było zrobić to 

odwrotnie, tylko to wymagało czasu, a jeżeli inwestor kompletował dokumentację i ubiegał się o 

dofinansowania zewnętrzne, to nie było czasu. Szybciej było umową użyczenia udzielić prawa 

dysponowania gruntem i nie zatrzymywało to procesu ubiegania się o dofinansowanie, o pozwolenie 

na budowę, a w tej chwili jest regulacja stanu prawnego i jeżeli wolą Rady będzie przychylić się do 

darowizny na ten cel publiczny, to zostanie to wykonane. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska dodała, że chodzi o to, żeby w ogóle tematy 

porządkować, jeżeli chodzi o gospodarkę przestrzenną. 

 

Członek Komisji Paweł Bierżyn oznajmił, że radni tego nie negują, na pewno jest jakiś przepis prawny 

i trzeba to uporządkować, zgadza się. Zauważył jednak, odnosząc się do słów Pana radnego Krzysztofa 

Grygoruka, że przecież oni przez 5 lat jako Miasto dołożyli darowizną 2 mln zł do hali. Oddali skrawek 

tamtej hali, żeby to było dobrze, teraz oddają skrawek tej hali, a MOSiR za wynajem obiektów płaci po 

50 tys. zł za hale powiatowe, bo wiadomo, jest cennik, Rada Powiatu ustala takie ceny. Gdzie tu 

logika? 

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zwrócił się z pytaniem do Zastępcy Burmistrza Miasta Bożeny 

Teresy Zwolińskiej, ponieważ, jak stwierdził, jest laikiem w tym temacie. Jeżeli dało się to zgłosić na 

zasadzie dzierżawy, to czy nie można dalej tak pozostać i pobierać opłatę z tego tytułu? Następnie 

odniósł się do słów Pani Wiceburmistrz na temat uporządkowywania rzeczy. Poprosił ją, aby sobie 

przypomniała, jak były uporządkowywane działki na Bohaterów Września. Tam trzeba było z 

mieszkańcami podziałać i zrobić użyczenie, a nie składać projekt, ponieważ dopiero podczas 

wykonania wyszło, że trzeba od ludzi działki odkupować. Powiedział, że nie wie, jak to jest, że tu się 

da, a tu się nie da. Stwierdził, że podziela zdanie swoich poprzedników odnośnie współpracy. 

Przytoczył przykład, że do ulicy też trzeba się dokładać, bo jest w mieście. Na koniec zasugerował, że 

może w drugą stronę niech nasze dzieci odciążą MOSiR, zejdą z ceny, niech dzieci dostaną trochę kasy 

na wyposażenie, stroje, rozwój, zakup nowego sprzętu, a nie płacenie za salę, do której się 

dokładaliśmy.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska powiedziała, że pamięta takie spotkania, które 

były w sprawie tego dofinansowania. Poprosiła członków Komisji o zrozumienie, że każdy samorząd 

wykonuje pewne zadania i jeżeli są wynajmowane obiekty, to nie może być jakaś taka „prywata”. 

Niezależnie czy to będzie Zarząd Powiatu, czy to będzie Burmistrz, trzeba pobierać opłaty. Zapytała 

Pana radnego Krzysztofa Grygoruka, czy był on na przykład na Zarządzie, pisał jakiś wniosek do 

Powiatu, żeby na przykład zminimalizować te opłaty. Na koniec dodała, że te opłaty mają mieć 

charakter generalny, jednakowy dla wszystkich. Zauważyła, że tak jak wcześniej Pan radny Krzysztof 

Grygoruk wspomniał, trzeba rozmawiać. Tak samo jest w przypadku Burmistrza. Burmistrz też pobiera 

opłaty. Tak to wygląda. 



17 
 

 
Protokół Nr 59/24 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, 
Promocji Miasta i Współpracy ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 20 
lutego 2024 r 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk oznajmił, że nie będzie daleko wybiegał. Podał przykład 

Hajnówki, gdzie jego znajomy prowadzi sekcję bokserską i wynajmuje za darmo halę od Miasta czy od 

Gminy, już w to nie wnika. Powiedział, że próbowali rozwinąć to w Bielsku Podlaskim. Poszedł 

porozmawiać na ten temat, została też rzucona kwota. W odpowiedzi otrzymał, że „Grygoruk 

przyszedł kibolkę trenować”. On odpowiedział, że chciał zrobić treningi dla dzieci od 4 do 6 lat. 

Poprosił Panią Wiceburmistrz, aby rozmawiać poważnie. Nie zgodził się z jej słowami, że trzeba 

podanie pisać. Stwierdził, że trzeba rozmawiać, mówić i oceniać fakty jakie są. My włożymy, jeszcze 

dokładamy, a w drugą stronę nie mamy nic. Powiedział, że Pani Wiceburmistrz znowu im tu daje 

wykład jak to musi być, że podanie trzeba napisać. Zapytał gdzie jest jakaś chęć współpracy, wsparcia. 

Zauważył, że jesteśmy przecież połączeni jednym budynkiem. Dodał, że jak tam trzeba, to my od razu 

jesteśmy otwarci, ale w drugą stronę widzimy plecy. Tego chyba nie można nazwać współpracą. 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji w przedmiotowej sprawie Przewodnicząca Komisji Eugenia 

Kruk poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny działki stanowiącej własność 

Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski, położonej przy ul. Kopernika w Bielsku Podlaskim na cel publiczny. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Włodzimierz Borowik, Eugenia Kruk 

PRZECIW (5) 

Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Karniewicz 

NIEOBECNI (1) 

Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja negatywnie zaopiniowana projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski do Komitetu 

Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że w skład Komitetu Rewitalizacji może 

wchodzić nie więcej niż 3 osoby przedstawicieli wskazanych przez Radę Miasta. Otworzyła dyskusję w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, czy zgłosiło się dużo mieszkańców do Programu 

Rewitalizacji. Zauważyła, że o ile dobrze pamięta, mieli się zgłaszać do 6 lutego. Ona by chciała 

wiedzieć, ile zgłosiło się osób do tego Programu Rewitalizacji z mieszkańców naszego miasta, bo w 

regulaminie jest podane ile osób może wchodzić w skład tego Komitetu. Dodała, że każdy miał się 
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zgłaszać sam do tego programu. Jest ciekawa, jak duże zainteresowanie było mieszkańców odnośnie 

Programu Rewitalizacji. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska oznajmiła, że zainteresowanie jest takie, jak i 

wśród radnych. Zauważyła, że tylko Pani Danuta Karniewicz była na spotkaniu. Poinformowała, że 

jeżeli chodzi o mieszkańców, to zgłosiło się 8 osób. Jedna osoba ze Starostwa. Dodała, że będzie 

kolejny etap zgłaszania pomysłów, fiszek i zaprasza Państwa radnych do ich zgłaszania. Poprosiła też o 

wskazanie kogoś z radnych, kto by chciał uczestniczyć w pracach tego komitetu. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk uzupełnił, że zgłosiło się 8 osób z 

obszaru rewitalizacji, jedna osoba spoza obszaru rewitalizacji. Z przedsiębiorców 1 podmiot to 

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Podlasie”. Oprócz tego 3 organizacje pozarządowe. W skład Komitetu 

wejdą jeszcze radni, przedstawiciele z Urzędu Miasta i z jednostek podległych. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy członkowie Komisji zgłaszają kogoś, czy chcą 

zostawić to do sesji.  

 

Poza mikrofonem padły głosy, żeby zostawić to do sesji. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk oznajmiła, że nie będą przedłużać i poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski do Komitetu 

Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowana projekt uchwały. 

 

Posiedzenie Komisji opuścił Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Paweł Korniluk. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Bielsk Podlaski w 2024 r. 
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Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk stwierdziła, że Pani Burmistrz Bożena Teresa Zwolińska wyjaśni, 

dlaczego wracamy do tego tematu, bo jak się pewnie członkowie Komisji zorientowali, uchwała 

została unieważniona. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że wydawało się jej, że pójdzie 

gładko, skoro już taki charakter tej uchwały obowiązywał. Jednak, nie wnikając w detale, tę uchwałę 

sprawdzała osoba zupełnie inna niż wcześniej. Dodała, że postanowiła porozmawiać właśnie z tą 

osobą, która prowadziła to postępowanie, które było dosłownie dwudniowe. Doszła do wniosku, że za 

bardzo się nie rozumieją, ale później się dogadały. Natomiast legislacja nie idzie w parze z potrzebami 

gmin i z potrzebami wynikającymi od dołu, od wolontariuszy. Wyjaśniła, że przedstawiony członkom 

Komisji projekt jest całkowicie nowym dokumentem, do tamtego już nawet nie wracała. Uwagi, które 

były wnoszone przez radnych w ogóle nie miały już żadnego znaczenia. Jako przykład podała 

pojawiający się zarzut, że ten program dotyczy psów i kotów. Jej argumentacja była taka, że przecież 

tych psów i kotów jest najwięcej. Jako kontrargument usłyszała, że tak nie może być, bo mogą być 

zwierzęta na przykład egzotyczne. Dodała, że już całkiem się zdziwiła. Myślała, że skoro temat lisów 

pojawia się u nas na terenie miasta, więc tam też krótki rozdzialik z jednym przepisem, z jednym 

paragrafem został umieszczony. W odpowiedzi na to usłyszała, że absolutnie nie, bo to zupełnie inna 

ustawa reguluje. Dodała jednak, że się z tym zgadza. Poinformowała też, że w poprzednim projekcie 

uchwały był na przykład taki zapis, który regulował sytuacje odnośnie postępowania w przypadku 

odłowionej samicy psa lub kota, która brzydko mówiąc była „zaciążona” i trafiała do schroniska wraz 

ze ślepym miotem. W odpowiedzi usłyszała, że żadnych warunków absolutnie nie można wpisywać, 

bo ustawa o tym nie mówi. Odniosła się też do kolejnego zarzutu ze strony organu nadzorczego do 

poprzedniego projektu uchwały, w którym rzekomo nie zostały opisane obowiązki wynikające z art. 

11a ust. 2 od punktu 1 do do pkt.8 . Pani Burmistrz stwierdziła, że jest to nieprawda, bo to było 

opisane, jednak może komuś było to niezrozumiałe. Zauważyła, że ustawodawca wprowadził w 

dalszych przepisach jeszcze dodatkowe, fakultatywne zadania i ona je już tak naprawdę 

łopatologicznie wyartykułowała. Wykorzystała też ten element w ustępie drugim „w szczególności”. 

Wyjaśniła, że jest takie orzecznictwo, w którym jest mowa, że elementy zadań wymienione w art.11a 

ust.2 pkt. 1-8 są obowiązkowe, ale poprzez wyraz  „w szczególności” można dodać inne zadania do 

trealizacji. U nas to wszystko było zorganizowane i działało i działa. Dodała, że tłumaczyła to pani z 

organu nadzorczego, że u nas od lat to dobrze funkcjonuje. Jednak żeby już po prostu zakończyć ten 

temat, poinformowała, że odrzuciła ten projekt, przysiadła i napisała od początku, co zajęło jej trochę 

czasu. Przy pisaniu posiłkowała się różnymi przykładami. Zauważyła, że ten projekt uchwały jest długi. 

Dodała, że jej propozycja była jeszcze bardziej pogłębiona, jednak pani z organu nadzorczego, z którą 

się konsultowała, powiedziała, że pewnych zapisów nie można wprowadzić. Pani Burmistrz 

powiedziała, że ma nadzieję, iż w takiej wersji ten projekt powinien przejść i może służyć latami, a 

nawet uważa, że będzie mógł służyć za przykład, chyba że organizacje pozarządowe lub Inspektor 

Weterynarii coś jeszcze wymyślą. Stwierdziła jednak, że przed sesją będzie już miała wszystkie opinie 

w tym temacie. Uznała, że to już zostało w miarę ogarnięte, zgodnie z przepisami. Zauważyła jednak, 

że ustawa, mimo że wolontariusze domagają się pewnych zmian, nie idzie do przodu. Dodała, że w 

nowym projekcie uchwały troszeczkę poszerzono, bo każde słowo coś znaczy. Jako przykład podała 

wyrażenie „społeczni opiekunowie psów i kotów”, które zamieniła na „społeczny opiekun zwierząt” z 

myślą o zwierzętach egzotycznych. Zauważyła jednak, że nie wie co będzie, jeśli się pojawi kangur, tak 

jak Pan radny Bogusław Mrozkowiak wcześniej wspominał, nie ma do tego głowy. Dodała, że program 
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musi być i ona podejrzewa, że wymagania są po prostu takie, żeby nie wchodzić w szczegóły. Jej 

argumentacja była taka, że u nas to naprawdę dobrze działa i jeszcze przy dostosowaniu się do 

wymagań ustawy, która jej zdaniem jest troszeczkę kulawa, to chyba będzie dobrze. Tak to już jest. 

Trzeba czasami jeszcze raz się cofnąć i zrobić wszystko, żeby było dobrze i do przodu. I wtedy będzie 

uchwała znowu funkcjonowała wiele lat. 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o 

sprawdzenie kworum. Zauważyła, że dziś jest wyjątkowo duża częstotliwość ruchu. Następnie poddała 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Bielsk Podlaski w 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Piotr 

Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowana projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w uzupełniających wyborach 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że ma to być komisja trzyosobowa skrutacyjna, ma 

być głosowanie tajne i takie właśnie zasady mają ich obowiązywać przy podjęciu decyzji na 

wytypowaniu osoby na ławnika. Dodała, że członkowie Komisji mają wszystkie formularze pokazane, 

więc na pewno się zorientowali jak to wygląda. Teraz muszą podjąć uchwałę w tejże sprawie. 

Otworzyła dyskusję. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w uzupełniających wyborach ławników 

do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 
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Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Piotr 

Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowana projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Bielsk Podlaski i nadania jej 

statutu. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk stwierdziła, że ten temat jest im oczywiście znany. Celem 

nadrzędnym jest zwiększenie zainteresowania i zaangażowania młodych ludzi sprawami publicznymi 

na poziomie lokalnym. Taka Młodzieżowa Rada ma charakter konsultacyjny, doradczy i inicjatywny. 

Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska poinformowała w imieniu Pana Burmistrza o tym, że jak się 

tworzy dokument, to popełnia się pewne błędy. To są tak zwane literówki, które w tym dokumencie 

się pojawiły i przed sesją zostanie złożona autopoprawka, ale w tym momencie ona chciałaby tylko 

poinformować czego one dotyczą. W paragrafie 12 ust. 2 statutu Młodzieżowej Rady Miasta po 

wyrazach „przeprowadza się” dodać przyimek „na”. W paragrafie 13 ust. 7 po wyrazach „do czasu” 

wykreślić wyraz „wyboru”, ponieważ to słowo występuje dwukrotnie. W paragrafie 20 ust. 1 przyimek 

„we” zastąpić przyimkiem „w”. W paragrafie 4 ust. 3 już samej Ordynacji wyborczej zapis „paragraf 13 

ust. 1” zastąpić „paragraf 14 ust. 1” i w paragrafie 8 ust. 6 ordynacji wyborczej po wyrazie „kandydat” 

dopisać wyraz „niepełnoletni”. To będą takie poprawki wniesione przez Pana Burmistrza już przed 

sesją, bo być może jeszcze na posiedzeniach komisji członkowie czy jeszcze inni radni będą mieli jakieś 

uwagi i wtedy już kompleksowo jedną autopoprawką zostanie im przedłożony taki dokument. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Bielsk Podlaski i nadania jej 

statutu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Piotr 

Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowana projekt uchwały. 
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Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji Rady Miasta za okres od 1 

stycznia do 31 grudnia 2023 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że wcześniej członkowie Komisji przyjmowali 

sprawozdanie z działalności tylko swojej komisji, a teraz ze wszystkich do sesji. Otworzyła dyskusję w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji Rady Miasta za okres od 1 

stycznia do 31 grudnia 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Piotr 

Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowana projekt uchwały. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Miasta Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Artur Maciej 

Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Piotr Ostaszewski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 

stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowana projekt uchwały. 

 

Dotyczy punktu 5 

Analiza sprawozdania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2023. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz oznajmiła, że wyczytała, iż w 2023 roku według policyjnych 

statystyk było 414 interwencji domowych, z czego 180 było związanych z pomocą „Niebieska Karta”. 

Zapytała, czy to są nowe karty, czy już kontynuowane, bo ona miała tu wątpliwości. Zauważyła, że z 

tych 180 tylko 49 pod wpływem alkoholu było. Dla niej jest to mało jasne. Chciałaby się dowiedzieć, 

czy na całe miasto w 2023 roku te 180 interwencji było w rodzinach z założoną już wcześniej 

„Niebieską Kartą”, czy to były nowe już karty założone dopiero w tym roku. Jest tego ciekawa.  

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk odniosła się do słów Pani Danuty Karniewicz oznajmiając, że w 

następnym punkcie też jest Niebieska Karta i z tych informacji wynika, że część kart jest nowych, a 

część kontynuowanych. Zapytała Panią Danutę Karniewicz, czy chce złożyć na piśmie to pytanie do 

wyjaśnienia. 

 

Członek Komisji Danuta Karniewicz (poza mikrofonem) potwierdziła, że chce. 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że Komisja 

zapoznała się z wyżej omówionym tematem. 

 

Dotyczy punktu 6 

Informacja o realizacji programu „Niebieska Karta”. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że informację przygotował MOPS. W okresie od 1 

stycznia 2023 do 31 grudnia 2023 roku wpłynęło 200 formularzy „Niebieskiej Karty – A”, z tego 195 z 

Policji, 3 z Pomocy Społecznej i 2 z Oświaty. Są one nowe, z 2023 roku. W tymże roku wszczęto 

nowych 116 procedur. Było 84 ponownych zdarzeń w toku trwania procedur. Ogólna liczba rodzin 

objętych Kartą - 144, w których zamieszkiwało 395 osób. Przewodnicząca Komisji zauważyła, że są 

rozbieżności, ponieważ są dwa różne źródła na temat Niebieskiej Karty. Poinformowała, że cudem 

ustały 63 przemoce, a w 41 przypadkach zakończono procedury ze względu na brak zasadności 

podejmowania działań. Dodała, że wyczytała to z informacji przedstawionych przez MOPS na temat 

Niebieskiej Karty. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że Komisja 

zapoznała się z wyżej omówionym tematem. 

 

Dotyczy punktu 7 

Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podziękowała 

zebranym za udział w posiedzeniu, pożyczyła wszystkim dużo zdrowia i zamknęła obrady Komisji. 

 

Na powyższym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

A. Andrejuk 
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